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Forum Saxo Studienævnet  

Møde afholdt 21. juni 2023 kl. 13-15  

Sted 12.4.07  

Referent Sara Holm-Meier (SHM)  

Til stede 

Sofie Lene Bak (SLB), Lisa Marie Andersson (LMA), Anna Adsbøl 

Christensen (AAC), Adam Schwartz (AS), Kristina Winther-Jacobsen 

(KWJ), Signe Mellemgaard (SM), Pernille Foss (PF), Rikke Søgaard (RS), 

Philip Mark Neie Pedersen (PMP), Maria Ambika Frandsen (MAF), Maria 

Louise Krogh Bank (MKB). 

Desuden deltog 

Lasse Sonne (LS), Peter Edelberg (PE), Anders Holm Rasmussen (AHR), 

Anja Langkow Nielsen (ALN) på punkt 4. 

 

Afbud fra 

Mikkel Bille, Tine Damsholt, Lene Kristine Christensen, Rune Iversen.  

Dagsorden 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

Punkt 11 flyttes op som punkt 4, herefter blev dagsordenen godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat 

Referatet blev godkendt. 

 

Ad 3) Meddelelser 

KØBENHAVNS UNIVERSITET. SAXO-INSTITUTTET. Saxo Studienævnet  Karen Blixens Plads 8 København S  Tlf  DIR 35 33 57 78 FAX  MOB 35 33 57 78  nxp344@hum.ku.dk   ReF: SHM Sag:  Sagsnr. oplyses ved henv.   .



 

 

SIDE 2 AF 3 LS orienterede om, at der i forbindelse med regeringens forhandlinger om 

KA-reformen, er lækket dokumenter, og nogle har ud fra de lækkede 

dokumenter sat navne på, hvilke KA-uddannelser, der skal være ét-årige. 

Det er meget uheldigt, idet forhandlingerne stadig er i gang, og der derfor 

endnu ikke er en endelig afklaring. 

LS ved ikke noget endnu, men det forventes, at forhandlingerne er færdige 

inden sommerferien, og at det i den forbindelse meldes ud, hvordan KA-

uddannelserne vil se ud fremadrettet. 

 

Ad 4) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

AAC meddelte, at det er hendes sidste Studienævnsmøde. Maria Louise 

Krogh Bank er af de studerende på Græsk og Latin valg som nyt SN-

medlem og Simon Zender Annema som suppleant. SHM indstiller til rektor, 

at de to studerende udpeges til studienævnet. 

 

Ad 5) Behandling af revidering af 22-studieordningerne (bilag 

vedhæftet) 

LS redegjorde for de to forslag til ændringer, der går igen på alle 

studieordningerne:  

1) Det foreslås, at fremmødekravet på Humanistisk videnskabsteori 

fjernes, så aktivitetskravet består af to skriftlige opgaver.  

Der var efterfølgende en diskussion af fremmødekravet, formålet med det, 

og om der skulle afprøves andre måder til at registrere fremmødet. 

Da der ikke var konsensus om at fjerne fremmødekravet i studieordningen, 

blev det vedtaget at lave en semesterdispensation til vinteren 2023, og at 

arbejde videre med forskellige former for fremmødekrav. En eventuel 

studieordningsændring i forhold til fremmødekravet kan tages op igen på 

junimødet i 2024. 

2) Det foreslås, at det skal fremgå i studieordningerne, at hver del af 

portfolioen i forbindelse med forskningsområderne skal være 

bestået, for at portfolioeksamen samlet kan bestås.  

Det blev vedtaget. 

Herefter redegjorde uddannelseslederne for fagenes ønsker til ændringer i de 

respektive studieordninger. Ændringsforslagene blev godkendt. 

Studenterrepræsentanten fra Forhistorisk har endnu ikke haft mulighed for 

at se ændringsforslagene fra Arkæologi, så Studienævnets godkendelse af 

Arkæologis ønsker til ændringer forudsætter, at Fagrådet på Forhistorisk 

godkender ændringsforslagene. [Ændringsforslagene er efterfølgende blevet 

godkendt af Forhistorisk Fagråd.] 

 

Ad 6) Drøftelse af eksperimenter med undervisningsevalueringen i 

E23 



 

 

SIDE 3 AF 3 SLB redegjorde for, processerne med eksperimenterne på nuværende 

tidspunkt. Der er stadig gode muligheder for at afprøve evalueringsmetoder. 

Vil Saxo være med i evalueringseksperimenterne i efteråret? Fagene kan 

blandt andet være med til at udforme spørgsmål, der kan være relevante for 

Saxos fag? SLB opfordrede fagene til at høre baglandet, om nogle vil være 

med? Eventuel deltagelse i evalueringseksperimenter i efteråret skal meldes 

ind senest 15. september. 

 

Ad 7) Behandling af Studienævnets procedure for behandling af 

meritsager 

LS redegjorde for sagsbehandlingstrappen i forhold til afgørelser. Det blev 

besluttet at fastholde praksis. 

 

Ad 8) Drøftelse af uddannelsesevalueringen  

Uddannelsesevalueringen kommer til skriftlig orientering på mandag. 

 

Ad 9) Status på uddannelseslandskabet 

LS redegjorde for forskellige arbejdsgrupper, der er nedsat. To nye 

arbejdsgrupper er i proces for at blive nedsat. 

KA-reformen kan betyde, at uddannelseslandskabet skal gentænkes. 

 

Ad 10) Semesterdispensation for den kommende vinters prøver 

Der var ikke indkommet semesterdispensationer til behandling og punktet 

udskydes til august. 

 

Ad 11) Drøftelse af intro- og studiestartsprogrammer (bilag vedhæftet) 

ALN redegjorde for programmerne. Der var en række bemærkninger og 

forslag, som ALN tager med tilbage til studiestartsgruppen.  De reviderede 

programmer vedtages endeligt på augustmødet. 

 

Ad 12) Merit- og dispensationssager 

SHM redegjorde for to indstillinger til afslag – Studienævnet følger 

indstillingerne.  

 

Ad 13) Eventuelt 

Der var intet til eventuelt. 
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